

Styremøte nr 1 - 2025



Norges Orienteringsforbund

Dato: Tirsdag 04. februar 2025, kl. 17:00-20:00

Sted: Teams

Protokoll

Til stede:

Leif Størmer (LS)

Rune Christiansen (RC)

Birgitte N Husebye (BNH)

Tone Wigemyr Snerthammer (TWS)

Sigrid Vehus Skjerve (SVS)

Bjørn Haavengen (BH)

Marta Ulvensøen (MU)

Mathias Benjaminsen (MB)

president

visepresident

styremedlem

styremedlem

styremedlem

styremedlem

varamedlem

varamedlem

Øvrige:

Øystein Hildeskor (ØH)

Stein Blomseth (SB)

generalsekretær

assisterende generalsekretær

Sak 01/2025 Godkjenning av innkalling og saksliste

Vedtak

Forbundsstyret vedtar å godkjenne innkalling og saksliste.

Sak 02/2025 Godkjenning og signering av protokoll

Protokoll fra forrige styremøte er tidligere utsendt.

Vedtak

Forbundsstyret vedtar å godkjenne protokoll fra styremøte nr. 8 – 2024.

Sak 03/2025 Budsjett 2025 og regnskap 2024

Saken ble presentert av ØH.

Bakgrunn

Regnskap

Regnskapet er i skrivende stund ikke klart fra regnskapskontoret. Administrasjonen mener imidlertid at de har god kontroll på hovedtallene, og sier det ligger an til et overskudd for 2024 i størrelsesorden 400.000 – 900.000. Det var budsjettert med underskudd på ca 270.000.

Budsjett 2025

Hovedtall fremgår i arkfanen «Totaloversikt» i utsendt budsjett. Grunnlaget for hovedtallene ligger i avdelingsbudsjettene (en arkfane pr avdeling).

I budsjettarbeidet har vi estimert inntekter basert på erfaringer fra 2023 og 2024 samt innspill fra avdelingene.

Vi budsjetterer med noe mindre samlede inntekter (og utgifter) i 2025 sammenliknet med 2024, hovedsakelig pga to prosjekter vi ikke har prosjektstøtte på i 2025, samt mindre sponsorinntekter etter at avtalen med vår Generalsponsor gikk ut.

Det er lagt inn en kostnad på kr 300.000 til styrets strategiske midler. Bruken av midlene vurderes fortløpende og forutsetter at vi får inn budsjetterte sponsormidler.

Budsjettutkastet viser pr nå et underskudd på kr. 341 290,-

Oppdateringer etter utsending av budsjett

Vi fikk for 2025 økt Post 3-bevilgning ift budsjett. Det kom også nylig 100.000 økning i prosjektmidler fra OLT som ikke ligger inne i utsendte budsjett. Disse midlene er bundne midler knyttet til barn/unge og til søknad OLT, hvilket betyr at det i stor grad vil være kostnadsposter knyttet til disse ekstra tildelingene.

Endringer fra 2024

Det mest utfordrende i 2025 er selvsagt at vi mister 1 million i sponsorinntekter.

Vi opplever også en økning i de faste kostnadene som IT, husleie og lønn. Felleskostnader øker med ca. 10%

Det er imidlertid også noen positive tendenser i inntektene, ikke minst på post 2-tildelingene, som stort sett er frie midler.

Post 2 tildeling 2025: 6 378 030

Post 2 tildeling 2024: 6 055 199

Post 2 tildeling 2023: 5 648 918

Videre ser vi en økning i inntekter på moms, renter og løpsavgift. Sistnevnte ligger an til en oppgang på nærmere 350 000 i 2024 sammenliknet med 2023. 2023 hadde også en solid økning fra 2022 på ca. 300 000.

Usikre faktorer

Vi har valgt å budsjettere med 700 000 kr. i spons. Dette er selvsagt usikre inntekter, men med hjelp fra sponsorfirmaet Nye stier satser vi på å komme i mål.

Endrede oppgaver blant personalet

Håvard Haga vil fra februar jobbe 20% med synlighet og sosiale medier. Han har tidligere hatt 20 prosent i Jannes landslagsavdeling, som nå overføres til administrasjonsavdelingen. Han vil fortsatt jobbe som utviklingsansvarlig i 80%.

Vi har ikke fått midler til videreføring av mentorprosjektet. Solveig vil imidlertid gå inn i en 30% prosjektstilling i turO der hun erstatter Jörgen. Jörgen vil fortsatt jobbe 25% i prosjektet Naturens Pusterom, i samarbeid med Aktiv mot kreft.

Vi har også søkt nye midler mentorprosjektet, men får ikke svar før i april/mai. Vi håper da å kunne videreføre arbeidet som er lagt ned i kvinnenettverket og vil uavhengig av en eventuell tildeling legge opp til 1-2 felles møtepunkter gjennom sesongen for å samle kvinnenettverket fra Mentorprogrammet, i forbindelse med løp/mesterskap eller andre naturlige møteplasser.

Diskusjon

Styret ønsker å øke posten «styrets strategiske midler» med 200 000, slik at vi i et oppdatert budsjett har et underskudd på kr 541 290.

Mulige bruksområder for de strategiske midlene kan være økt satsing på arrangement, økt synlighet og på turorientering. Å bidra til å sikre TV-sending fra NM-uka ble nevnt som et mulig synlighetstiltak. Bruken av midlene bør være under forutsetning av at det kommer inn sponsormidler.

Vedtak

Forbundsstyret vedtar det fremlagte budsjettet for 2025 med de justeringer som fremkom i møtet.

Sak 04/2025 Nytt medlem i Regelutvalget

Saken ble presentert av ØH.

Bakgrunn

Regelutvalget ønsker å utvide gruppen og foreslår Ivar Maalen som nytt medlem. Regelutvalget fungerer meget bra, men er litt sårbart med kun 3 medlemmer. Med Ivar Maalen får utvalget ny og nyttig kompetanse, ikke minst på internasjonale regelverk.

Vedtak

Styret godkjenner forslaget fra Regelutvalget og ønsker Ivar Maalen velkommen som nytt medlem i Regelutvalget.

Sak 05/2025 Oppfølging fra KLM- endring i forskrifter

Saken ble presentert av SB.

Bakgrunn:

I forrige styremøte (st.m.8-24) hadde vi følgende vedtak:

*«Administrasjonen oppdaterer umiddelbart konkurransereglene og forskrift for regler NM og Hovedløp ski-o, i tråd med de vedtatte endringene på KLM.
Administrasjonen, sammen med Regelutvalget, utarbeider et forslag på endringer i de øvrige forskriftene, i tråd med vedtakene på KLM, til neste styremøte.»*

Administrasjonen har lagt inn endringer i konkurransereglene. Forskriftene ble oversendt Regelutvalget for uttalelse.

Som vanlig er i slike tilfeller, har Regelutvalget i sin gjennomgang av forskriftene også funnet andre ting de har rettet opp eller kommentert/stilt spørsmål til. De rent språklige, kosmetiske og logiske rettelsene utvalget har foreslått er inntatt i saksdokumentene. Øvrige forslag, med kommentarer fra Regelutvalget og fra administrasjonen, må styret ta stilling til.

Styret gikk gjennom de foreslåtte endringene i Regler for NM og Hovedløp skiorientering.

Vedtak

Styret godkjenner de foreslåtte Regler for NM og Hovedløp skiorientering, justert for de innspill som fremkom i møtet.

Gjennomgang av oppdaterte Regler for NM og Hovedløp orientering, samt Forskrifter for påmelding, avgifter, premiering og resultatservice, utsettes til neste styremøte.

Styret ber administrasjonen om å følge opp dialog med Regelutvalget vedrørende de to forskriftene som ikke ble behandlet, slik at styret får et godt beslutningsgrunnlag for disse til neste styremøte.

Sak 06/2025 Klassebetegnelse i HL/OLL fra 2025

Saken ble presentert av SVS.

Oppfølgingssak fra NOFs styremøte nr. 8, desember 2024

Sak 82/ 2024, oppgaver fra KLM, pkt. 6 - hva gjør styret med saken.

Bakgrunn

Med bakgrunn i diskusjonen blant lagledere på HL/OLL, svarene fra spørreundersøkelsen som ble sendt til kretsene høsten 2024 med spørsmål om HL i 2025 og innspillene som kom på [kretsledermøtet](#) (protokoll side 17-18) har styremedlem Sigrid Vehus Skjerve og forbundets ansvarlige for oppfølging av HL/OLL, Lene Kinneberg, vurdert saken og kommet med forslag til vedtak.

Spørreundersøkelsen hadde blant annet følgende spørsmål og svar:

Under årets HL/OLL kom det fram ønsker om å endre klassebetegnelsen for H og D 14-16 C

med mål å heve "status" på denne klassen og få flere til å velge den ut fra egne ferdigheter. Hva er din krets sine synspunkter? Har dere evt. forslag på ny klassebetegnelse? 13 kretser svarte.

7 kretser hadde ingen kommentarer. 4 kretser støtter forslaget og har kommet med ulike navneforslag, 1 krets har ingen sterke meninger om dette og 1 krets er fornøyd med klassebetegnelsen og mener den fyller sin funksjon.

Det framkom flere forslag til nye betegnelser av klassen 14-16 C både på KLM og i spørreundersøkelsen (eks. D og H 14-16 Challenge, åpen, intro, utvikling, rekrutt m.fl.). Derimot framkom det ikke noe tydelig flertall for ett navn på klassen. Videre ble det også reist spørsmål om endring av klassebetegnelsen fra C til et annet navn vil medføre at flere deltakere kommer til å velge å melde seg på denne klassen.

Det viktigste som blir poengtert i både spørreundersøkelsen og under KLM, er at løypa i denne klassen må være enkel/lett nok slik at vi sikrer at deltakerne får en mestringsfølelse. Her påpekes viktigheten av at det bør jobbes godt i klubbene og kretsene med informasjon og riktig påvirkning slik at ungdommene velger klasse ut fra sitt ferdighetsnivå.

Det framkom forslag fra flere kretser at det burde være et B-tilbud til 15-16 åringene. A-nivå i ordinær klasse er krevende for mange 15-16 åringer. For noen ungdommer som løper B-nivå når de er 14 år, men ikke mestrer overgangen til A-nivå, kan det være en fin mulighet å få fortsette å løpe B-nivå på HL også når de er 15-16 år, i stedet for å gå ned på C-nivå igjen. Det nevnes at det må jobbes mer med å tydeliggjøre hva løypenivåene står for/innebærer og at arrangørenes løypeleggere må legge lettere C og B løyper i HL langdistanse. (Erfaring fra de siste årene)

Forslag

- Vi opprettholder klasse D og H 14-16 C.
- Det opprettes i tillegg en ny klasse, D og H 15-16 B i hovedløpet langdistanse.
- Det legges til bokstav for nivå bak ordinære klasser. (D og H 14 B, D og H 15 A, D og H 16 A), for å tydeliggjøre nivået på klassen.

For videre oppfølging og informasjon bør forbundet gjøre flg.:

1. Informere om klasse og løypenivå på webinar om HL/OLL med klubber og kretser i februar 2025. Være tydelige på at det må jobbes med at deltakere velger riktig klasse ut fra sitt ferdighetsnivå.
2. En forklaring på løypenivå C, B og A skal legges inn i invitasjon eller vises i Eventor for hovedløpet langdistanse. (slik som [denne](#) med bortfall av N-nivå)
3. Løypeleggere og TD for hovedløpene må få god info om hva forbundet ønsker med C-klassen og B-klassen. Her er det bedre at løypene legges i den lettere enden av skalaen for B og C-nivå, da fokuset skal være å oppleve mestring.
4. Det bør være lett å bytte fra ordinær klasse til C eller B klasse dagen før HL lang hvis man ønsker det. Etter prøveløping fredag i nytt terreng så merker noen at dette kommer til å bli alt for vanskelig og ut fra det ønsker å bytte klasse. Dette er noe det bør legges til rette for.
5. Informere kretsene og HL-kretskontaktene og klubbene i eget informasjonsskriv om dette vedtaket, begrunnelse og videre oppfølging.

Diskusjon

Styret tror det vil bli for mange løyper/valg dersom det skal innføres B-løyper i tillegg til dagens A og C. Problemstillingen har blitt løftet frem fordi det har vært svært lav deltakelse i

C-løypa, og at man ønsker å få flere deltakere til å velge den løypa. Det kan i den sammenheng være uhensiktsmessig at man oppretter enda en klasse. Styret tror at det vil være en god løsning å opprettholde H/D 14 – 16 som medaljeklasser, og at det i tillegg skal være en C-løype som benevnes «H 14-16 kort» og «D14-16 kort». Samtidig mener styret at store deler av veiledningen (pkt 1-5 over) som er beskrevet i saksgrunnlaget beholdes, og at det poengteres at alle løyper, også A-løypene, bør være så enkle som mulig innenfor den aktuelle kategori.

Vedtak

Årsklassene i Hovedløpet beholdes slik de er, med medaljer og premiering iht Forskrift for påmelding, avgifter og premiering. Løypene skal være på enkelt A-nivå (enkelt B-nivå for 14 års-klassene).

Dagens C-klasse erstattes av H/D 14-16 Kort. Løype skal være enkelt C-nivå, vinnertid ca 20 minutter. Det deles ikke ut medaljer i disse klassene. Premiering iht Forskrift for påmelding, avgifter og premiering.

For videre oppfølging og informasjon etter styrevedtaket skal forbundet gjøre følgende:

1. Informere om klasse og løypenivå på webinar om HL/OLL med klubber og kretser i februar 2025. Være tydelige på at det må jobbes med at deltakere velger riktig klasse ut fra sitt ferdighetsnivå.
2. En forklaring på løypenivå C, B og A skal legges inn i invitasjon eller vises i Eventor for hovedløpet langdistanse (slik som [denne](#) med bortfall av N-nivå).
3. Løypeleggere og TD for hovedløpene må få god info om hva forbundet ønsker med Kort-klassen. Her er det bedre at løypene legges i den lettere enden av skalaen for C-nivå, da fokuset skal være å oppleve mestring.
4. Det bør være lett å bytte fra ordinær klasse til Kort-klasse dagen før HL lang hvis man ønsker det. Etter prøveløping fredag i nytt terreng så merker noen at dette kommer til å bli alt for vanskelig og ut fra det ønsker å bytte klasse. Dette er noe det bør legges til rette for.
5. Informere kretsene og HL-kretskontaktene og klubbene i eget informasjonsskriv om dette vedtaket, begrunnelse og videre oppfølging.

Sak 07/2025 Søknad om avvik fra konkurransereglene på Halden O-meeting

Saken ble presentert av LS.

Bakgrunn

Haldens SK v/Frauke Schmitt Gran søker om avvik fra konkurransereglene for Halden O-meeting 15.mars:

Vi ønsker å se bort fra regel 22.9.10 på vårt stafett-arrangement og søker om godkjenning for dette.

Konkurransereglene sier dette:

22.9.10

I stafetter med omstart for lag som ligger langt etter teten, skal sammenlagt tid

for lagets deltakere avgjøre rekkefølgen mellom lagene som tar del i omstarten. Lagene skal rangeres etter de lagene som har gjennomført stafetten på ordinær måte.

Vi ønsker at lag som starter i bølgestart skal kunne plassere seg foran lag som starter i vanlig start. Vi ønsker også at lagenes plassering på resultatlista bestemmes av rekkefølgen i mål og ikke av sammenlagt tid for lagets deltakere.

I innbydelen har vi beskrevet bølgestart slikt:

Bølgestart:

For å komprimere stafettene kommer vi til å arrangere bølgestart for 2., 3. og 4. etappe, dvs. at ikke-startede løpere starter samlet en viss tid etter at lederlaget har vekslet. **Lagenes plassering på resultatlista bestemmes av rekkefølgen i mål.** (OBS! Dette er annerledes enn i Tiomila, hvor samlet løpetid teller.) Dvs. et lag som starter i bølgestart vil spare tid, og kan passere et lag som starter med ordinær veksling.

Forventede bølgestarttider for alle stafett-klasser:

Etappe	Bølgestart etter første veksling	Gjelder klasser
2.	ca. 10 min	Alle
3.	ca. 20 min	D/H 13-16, D/H 17-, D 150, H200
4.	ca. 30 min	H 17-, H200

Anbefaling fra Administrasjonen:

Denne stafetten er første stafett i forsøket Stafettliga 2025. Vi anser dette som en noe uformell stafett og vurderer forslaget som interessant.

Vedtak

Søknad godkjennes.

Sak 08/2025 EMIT og anbefalinger fra forbundet

Saken ble presentert av BH.

Oppfølgingssak fra styremøte nr. 8, desember 2024 Norges Orienteringsforbund

Sak 90/ 2024, oppgaver fra KLM, pkt. 6 - Info fra EMIT.

Bakgrunn

I styremøtet 8. desember informerte Tommy Jauhojärvi fra EMIT om situasjon nå og om videre planer for EMIT.

Sport Idents eiere kjøpte EMIT i fjor, blant annet fordi de var interessert i EMITs tidtakingssystem. De ønsket en sterk europeisk enhet for utvikling og produksjon.

Styret var enige i NOFs videre anbefalinger mhp postenheter og brikke/tag burde vurderes av den tekniske arbeidsgruppa i Arrangementsutvalget, før styret konkluderer.

Teknisk komite hadde møte 22. januar der Jauhojärvi også deltok. BH informerte kort fra møtet.

Sak 09/2025 Ski-O og fremtidige WC-arrangement i Norge

Saken ble presentert av LS.

Bakgrunn

IOF har stadig større utfordringer med å finne arrangører til World Cup, EM og VM i ski-orientering. For å opprettholde det internasjonale konkurranseprogrammet, og med bakgrunn i at Norge for tiden er verdens ledende nasjon i ski-o, er det godt mulig at Norge må ta et større arrangementsmessig ansvar.

Vedtak

Styret ber Ski-o-utvalget diskutere om Norge hyppigere, f.eks. hvert år eller hvert annet år, kan arrangere World Cup, EM eller VM. Det er viktig at dette blir bærekraftig for arrangørressursene i Norge. Diskusjonen må derfor også ta for seg hvilke krav det da kan settes til arrangementet, og om arrangementet kan legges inn i allerede eksisterende ski-o-konkurranser uten at arbeidsbelastningen øker vesentlig.

Sak 10/2025 Info og oppfølging fra Nord-møte

Saken ble presentert av LS

Kort rapport fra årets NOR-møte, som ifølge LS var både godt og interessant.
Fem hovedpunkter fra møtet:

- 1 Mye godt arbeid i forbundene når det gjelder barn og unge, det er enighet om å ha en serie Teamsmøter for å lære mer av hverandre om dette.
- 2 JEC har vært dyrt de siste årene, det er interesse blant NORD-landene for å etablere et felles, billigere konsept som kan erstatte JEC fra 2026.
- 3 Det kom forslag om å endre EM til VM, slik at det blir to VM (skog + sprint) årlig.
- 4 Innendørs-orientering er sterkt voksende. Vi i Norge bør jobbe mer med å utvikle dette her. Ida Kierulf Meyer, som nå er i IOFs kartkomite, jobber med ny kartnorm for innendørskart.
- 5 Skiorientering. IOF sliter veldig med å finne arrangører til internasjonale World cup og mesterskap grunnet vanskelige snøforhold.

Sak 11/2025 PP-presentasjon for kretstingene

Saken ble presentert av LS.

BNH brukte presentasjonen på Østfolds kretsting i går, og det fungerte bra. En liten feil i tallmaterialet ble rettet opp. Styrerepresentantene oppfordres til å bruke presentasjonen på de kretsting de deltar på.

Sak 12/2025 Dato for styremøter før sommerferien
Saken ble presentert av ØH.

Følgende møtedatoer ble bestemt:

Møte 2	Torsdag	13. mars	17-20	Teams Godkjenne revidert regnskap
Møte 3	Tirsdag	08. april	17-20	Teams
Møte 4	Tirsdag	13. mai	17-20	Teams
Møte 5	Onsdag	18. juni	17-20	?

Sak 13/2025 Orienteringssaker

- Møte med Viken IK
Viken idrettskrets fremmer en sak om seniorsatsing på idrettstinget 2025 og ønsker støtte fra NOF. Styret støtter initiativet, og ber administrasjonen ta et møte med Viken.
- Ny hotellavtale
Det er signert ny avtale med Strawberry for de neste to årene. Viktig at klubber på reise sørger for å få registrert sine opphold som bruk av avtalen.
- Årsmøte Stolpejakten
Jörgen Mårtensson går ut av styret på kommende årsmøte.